
                                                                                                                          

Nieuwsbrief september 2011  

Beste parkvriend(in), 

We nodigen u nogmaals van harte uit voor de zesde editie van het Rembrandtparkfestival, dat op 
zondagmiddag 2 oktober van 11 tot 16 uur plaatsvindt. Thema van het festival in het Rembrandtpark, 
dat de stadsdelen Nieuw-West en West met elkaar verbindt is ‘Buren ontmoeten elkaar’. Van 
kinderboerderij de Uylenburg tot bouwspeelplaats ‘t Landje zijn er tal van activiteiten.  

In deze nieuwsbrief besteden we verder apart aandacht aan Rembrandtpark Zuid en aan het overige 
park tot aan de Jan Evertsenstraat. Rembrandtpark Zuid staat er goed voor en daar is in 2009 al het 
nieuwe bestemmingsplan voor gemaakt waar de deelraad ‘de weg’ uit heeft gestemd. Voor het 
overige deel van het park is een nieuw bestemmingsplan in de maak en daar is de toekomst nog erg 
onzeker. De gemeente had er veel te grootse plannen mee die heel veel bomen zouden kosten. Bij 
gebrek aan geld zijn die gelukkig - in ieder geval voorlopig - onuitvoerbaar. We eindigen deze 
nieuwsbrief met een ‘groenflitsje’ en een oproep voor een opruimactie of om met ouderen in het 
park te gaan wandelen. 

Rembrandtpark Zuid en omgeving: bomen terug langs de Lelylaan! 
Op de plek waar in 2005 tweehonderd bomen aan de Lelylaan zijn gekapt voor de weg die er niet 
komt, worden volgend voorjaar eindelijk nieuwe bomen en struiken geplant. De stadsdeelraad moet 
hier op 28 september nog wel mee akkoord gaan, maar dit lijkt geen probleem. De politiek staat 
positief tegenover het ontwerp om onze geliefde Ruigtewei in de zuidwesthoek van het park weer 
mooi te maken. Iedereen is blij met het ontwerp, dat in uitstekende samenwerking tussen het 
stadsdeel, de VVR en anderen tijdens de participatie is gemaakt. Richting Nachtwachtlaan komen er 
ook nieuwe bomen: lindes. Die zullen op den duur een prachtig bladerdak vormen. Op een vlonder 
aan de Ringparkvijver zullen mensen lekker aan het water kunnen zitten. Met het belang van vogels 
en andere dieren wordt natuurlijk rekening gehouden bij de keuze voor wat er precies wordt geplant. 
 
Het mooie waterbeekje aan de Oostkant van de Ruigtewei wordt nog dit jaar sterk verbreed  
Heel jammer, maar waterbouwkundig gezien kan het niet anders. Direct aan de Lelylaan wordt het 
water twaalf meter breed, na de eerste bocht in het park acht meter. Ook hier is het zo 
boomsparend mogelijke tracé van het toekomstige water in nauw overleg met de VVR bepaald. Het 
uitgraven van het brede water zal in eerste instantie een grote ravage opleveren. Na beplanting van 
de nieuwe oevers wordt het er uiteindelijk wel weer heel groen. Ook deze beplanting is er op gericht 
om het verkeer op de Lelylaan uit het zicht te houden. De betonnen brug over het nieuwe water die 
nu in aanbouw is vinden we te massief, maar daar hadden we niets over te zeggen. 
 
De directe omgeving van het Andreas Ensemble 
Ook voor de omgeving van het Ensemble, dat net officieel geopend is, is in goed overleg met 
‘Andreasbewoners’ en de VVR een mooi inrichtingsplan gemaakt. Direct ten zuiden ervan worden zo 
snel mogelijk nieuwe bomen en ander groen geplant. Aan de oostkant langs het voet- en fietspad in 
het verlengde van het park blijft het zoals het nu is: de Rembrandtparkachtige sfeer en dus de bomen 
die er staan blijven behouden. Vorig jaar moest daar helaas wel een aantal bomen worden gekapt 
voor de nieuwe waterkering.  



Het overige park tot aan de Jan Evertsenstraat en de toekomst 
 
Op korte termijn is het Rembrandtpark gered van de megalomane plannen van de gemeente!  
Er komt voorlopig geen cent van de Centrale stad voor de kille plannen om onze prachtige groene 
stadsoase in een druk mondain “kermispark” te veranderen. Goed nieuws dat díe plannen de 
komende tijd niet kunnen doorgaan! Al staat daar tegenover dat nuttige voorzieningen zoals een 
theehuis er nu ook niet snel komen.  

De bedreiging van het park op langere termijn blijft groot, dat is het slechte nieuws! 
De gemeente wil haar grootse plannen met het park op den duur vermoedelijk wel doorzetten. Tegen 
de visie en de behoefte van de bewoners aan een rustgevend park in. Die hebben zich duidelijk 
genoeg uitgesproken. ‘Het park moet het park blijven; groen, rustig, kleinschalig, voor de buurt’ 
(Participatierapport stadsdeel Slotervaart, november 2009). We vrezen dat de gemeente desondanks 
haar ideeën uit de Structuurvisie Amsterdam 2040 over een “kermispark” alsnog in de praktijk wil 
brengen, zodra er weer eens geld is. Maar dat kan alleen als het bestemmingsplan dat toelaat. 

Het nieuwe bestemmingsplan Rembrandtpark in de maak bepalend voor de toekomst 
In stadsdeel Nieuw-West, waar het park bestuurlijk onder valt, wordt nu gewerkt aan een nieuw 
bestemmingsplan Rembrandtpark . Hierin wordt vastgelegd welke plannen de komende tien jaar 
uitgevoerd mogen worden. Heel belangrijk dus hoe het eruit zal zien. Dat zullen we pas weten  
wanneer het de komende tijd in concept openbaar wordt gemaakt bij de inspraak. 
Een nieuw bestemmingsplan is hard nodig. Het huidige - uit 1973! –  biedt het park nauwelijks 
bescherming. We zullen kritisch bekijken of dit in het nieuwe bestemmingsplan wel het geval is. Zo 
niet, dan zullen we doen wat we kunnen om dit alsnog voor elkaar te krijgen.  
 
De participatie tot begin dit jaar over parkplannen van het stadsdeel bleek een wassen neus 
Samen met vele anderen heeft de VVR twee jaar lang in de participatiegroep geprobeerd haar visie 
op de toekomst van het park te geven. Maar meestal kon de groep alleen maar reageren op 
parkplannen van de externe ontwerpers, die in opdracht van stadsdeel Nieuw-West werkten. De 
groep kon zich helemaal niet vinden in de ideeën van de ontwerpers. Die waren schadelijk voor het 
karakter en het groen van het park. Men had echter geen boodschap aan de participatie inbreng! 
Logischerwijs is er totaal geen draagvlak voor de plannen van het stadsdeel ontstaan. 

Zal toekomstige participatie wél goed gaan? 
Er gloort hoop. Een aantal omstandigheden is veranderd. Zo was het stadsdeel eerder van plan om in 
één keer een totaalontwerp te maken voor het hele park (met uitzondering van Rembrandtpark 
Zuid). Vanwege het geldgebrek is inmiddels besloten om pas weer te gaan ontwerpen als er geld is 
voor een concreet deelproject. Daarover zal nieuwe participatie plaatsvinden. Verder zal de eigen 
afdeling Ontwerp van het stadsdeel de deelprojecten gaan vormgeven, in plaats van de externe 
ontwerpers. Wij zijn nu – heel voorzichtig – optimistisch dat de fijnmaziger aanpak en de nieuwe 
stadsdeelmedewerkers met wie we te maken zullen krijgen, alsnog een goede participatie kan 
opleveren. Met als resultaat goede plannen voor het park. 

Het resultaat van de Algemene Ledenvergadering (ALV) van de VVR op 18 april 2011  
De ALV heeft zich uitgesproken over de te varen koers van de VVR ten opzichte van stadsdeel Nieuw-
West: de VVR blijft proberen om haar visie over de toekomst van het park op een positieve manier te 
bespreken, zodat er een parkontwerp tot stand komt dat op een breed draagvlak kan rekenen. Het 



officiële Participatierapport van Slotervaart met de uitspraken van 250 omwonenden van het park uit 
diverse stadsdelen zal daar de leidraad bij blijven. De ALV heeft de ‘eerste ontwerpschets’ voor de 
inrichting van het park ten noorden van de Postjesweg verworpen. Deze strookt niet met de visie van 
bewoners. 

Groenflitsje. Wat doet de afdeling Groen van het stadsdeel zoal voor het park? 

Nieuw geplant in het plantseizoen tot februari 2011: 30 rode kornoeljes, 60 krentenboompjes, 25 
venijnboompjes, 30 scherpe hulst, 10 bonte hulst, 6 rododendrons en 2 treurwilgen 

Twee volwassen treurwilgen zijn ‘gekandalaberd’ (zeer rigoureus gesnoeid), omdat ze hol zijn en 
dus ieder moment konden omvallen. We zijn blij dat de afdeling Groen heeft gekozen voor 
kandalaberen in plaats van kappen. Dieren kunnen er goed in nestelen, en het is in ieder geval een 
markant gezicht. Al vindt de één het mooi, en de ander lelijk.  

Te natte grasvelden worden binnenkort aangepakt. De ondergrond van de gazons wordt 
losgemaakt, de velden worden opgehoogd en opnieuw ingezaaid. Dit zal een belangrijke verbetering 
voor het park betekenen. Nu is het vaak zo nat dat het gras niet verantwoord gemaaid kan worden 
en zo kan de bezoeker ook niet lekker in het gras liggen.  

De schildpadden kunnen weer lekker in het zonnetje zitten, als dat weer eens gaat schijnen. 
De vaste Groenploeg van het stadsdeel heeft – met behulp van een bootje, een waterfiets en 
wadend in het water -  nieuwe houtstammen voor ze neergelegd in de Schildpaddenvijver. 

De wateroverlast in het park is voor het overgrote deel opgelost door effectieve maatregelen. 

Het Groenoverleg tussen de afdeling Groen en de VVR vindt ieder kwartaal plaats. Daar wordt op 
een positieve manier alles wat groen(beheer) betreft besproken.  

Activiteiten in en om het park 
Met de VVR willen we graag twee activiteiten organiseren. Het gaat enerzijds om een 
schoonmaakactie in het park, waarbij een groepje leden met prikkers en afvalzakken afval gaat 
verzamelen in het park. Anderzijds willen we graag in contact komen met ouderen in Nieuw 
Vredenburgh. Veel ouderen krijgen nauwelijks bezoek en komen nooit buiten. We hebben begrepen 
dat een rolstoelwandeling met vrijwilligers door het park zeer welkom zou zijn. Als u zich voor (één 
van) deze activiteiten wilt aanmelden dan kan dat telefonisch (020-6724492) of per e-mail 
(penningmeesterVVR@yahoo.com).  
  
Graag tot ziens op het Rembrandtparkfestival op 2 oktober aanstaande! 
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